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Starosta Jiří Müller rezignoval

Orkán Sabine ničil také v Kosmonosích i Stakorách

Básnička 
od čtenářky...

Pozvánka 
na výlet turistů

Starosta města PharmDr. Eduard 
Masarčík

Místostarosta města Mgr. Petr Boubín Člen rady Ing. Josef Zedník

Přichází březen, posel jara, 
příroda pomalu ožívá,
probouzí se ze zimního spánku,
každým rokem to tak bývá.
Stromy začnou mízu sát
a první jarní květy rozkvétat.
Přiletí ptáci z teplých krajin, 
budou nám zase zpívat
čápi se vrátí na komín, 
nocí bude slyšet žabí zpěv, 
a ta naše země česká 
vždy je krásná na pohled. 

                                    Eva Zahrádková

Ve středu 26. února se konalo druhé zasedání Zastupitelstva města Kosmonosy v tomto roce. Na tomto zase-
dání oznámil starosta města Ing. Jiří Müller rezignaci na funkci starosty, především z důvodu dlouhodobé pra-
covní neschopnosti. Ing. Jiří Müller poděkoval zastupitelům a zaměstnancům města za spolupráci v uplynulých 
pěti letech. 

Zastupitelstvo města proto na jednání zvolilo nového starostu města, kterým se stal současný místostarosta 
PharmDr. Eduard Masarčík. Místostarostou zůstává Mgr. Petr Boubín. Dále byl zvolen nový člen rady města, 
Ing. Josef Zedník.  

Nově zvolený starosta PharmDr. Masarčík poděkoval Ing. Müllerovi za odvedenou práci ve funkci starosty 
a popřál mu brzké uzdravení, k čemuž se připojilo i celé vedení města.

Ve středu 26. února se v klubovně 
hasičské zbrojnice konalo druhé veřej-
né zasedání zastupitelstva města. Hned 
v úvodu na něm vystoupil starosta Jiří 
Müller, který oznámil svoji rezignaci 
na funkci starosty města, a to přede-
vším ze zdravotních důvodů. Dále pak 
zastupitelstvo:

schválilo Status Sociálního fondu 
na rok 2020,

schválilo dotační programy na rok 
2020,

schválilo žádost ZO ČSOP Kleni-
ce o prominutí odvodu dotace ve výši 
150 tisíc korun,

odložilo volbu nových členů Kon-
trolního výboru na příští jednání zastu-
pitelstva s tím, že navrhovaní členové 
se osobně dostaví na zastupitelstvo,

schválilo zřízení služby Senior 
Taxi v Kosmonosích,

zvolilo nové vedení města, kdy 
novým starostou byl zvolen Eduard 
Masarčík, místostarostou zůstává Petr 
Boubín a novým členem rady města 
Josef Zedník. 

V následné diskuzi se řešily otázky 
týkající se zákazu vjezdu kamionů skr-
ze město Kosmonosy s tím, že zákaz 
není možný, neboť jedinou možností 
by bylo zakázání průjezdu kamionů 
Boleslavskou ulicí, která je v majetku 
města, avšak v takovém případě by ři-
diči nákladních vozidel místo objíždě-
li přes Debřskou ulici a následně Hra-
dišťskou směrem na Bakov nad Jize-
rou. Obě tyto ulice jsou totiž v majet-
ku Středočeského kraje, který s ome-
zením kamionové dopravy nepočítá.

Dalším tématem byla efektivnost 
parkovacích automatů. Podle radního 
Ladislava Řípy se parkovací automa-
ty osvědčily, neboť na těchto parko-
vištích již nedochází k dlouhodobé-
mu parkování. Během prvních 16 dnů 
provozu bylo na parkovném vybráno  
13 tisíc korun.            (tj)

Zlomené i vyvrácené dřeviny, po-
ničené budovy, desítka vyvrácených 
dopravních značek. To všechno napá-
chal orkán Sabine, který zasáhl i Kos-
monosy začátkem února. Práci měli 
hasiči, ale i pracovníci technické čety. 

Podle vedoucího odboru technic-
ké správy města Martina Macouna 
poškodil vítr několik desítek dřevin. 

Zápis dětí do prvních tříd Základ-
ní školy Kosmonosy se uskuteční 
v budově zámku ve dnech:

3. dubna 2020 od 14:00 hod. 
do 18:00 hod.

4. dubna 2020 od 9:00 hod. 
do 11:00 hod.

Náhradní zápis pak bude 8. 
dubna od 13:00 hod. do 15:00 hod.

Dne 11. března od 15:30 hod. se 
koná v kosmonoské mateřské škole 
schůzka zákonných zástupců (rodi-
čů) budoucích prvňáčků. Na schůz-
ce bude přítomen ředitel a výchovná 
poradkyně Základní školy Kosmono-
sy. Bližší informace k zápisu najde-
te na webových stránkách ZŠ Kos-
monosy: www.zskosmonosy.cz nebo 
na tel. +420 778 002 243.           (mp)

Klub turistů Kosmonosy pořádá 
v sobotu 4. dubna zájezd na zámek 
Mělník a do Zooparku Zelčín. Cena 
je 280 Kč bez vstupného. Zájemci, 
hlaste se, prosím na telefonním čísle 
605 711 249 nebo na adrese F. Opol-
ského 59, Kosmonosy.           (tj)

„Došlo ke zlomení stromu na sídlišti 
Pod Koupalištěm, dále pak na okra-
ji obory, v areálu koupaliště či v zá-
meckém parku. Zlomené stromy jsme 
řešili i Bradlecké ulici,“ řekl Macoun 
s tím, že několik stromů vítr vyvrátil 
i s kořeny, a to například poblíž kem-
pu. Poškozené jsou i dřeviny v areálu 
mateřské školy. 

Vážení spoluobčané,
na posledním zasedání zastupi-

telstva našeho města jsem rezignoval 
na funkci starosty. K tomuto rozhod-
nutí jsem dospěl po zvážení všech 
okolností, zejména svého současné-
ho zdravotního stavu. V déle trvají-
cí pracovní neschopnosti se nemůžu 
plně věnovat své práci a plnění po-
vinností vyplývajících z funkce sta-
rosty. K mému rozhodnutí přispěla 
i nová situace ve vedení města po po-
sledních místních volbách, kdy jsem 
se zcela neztotožnil s některými roz-
hodnutími.

Myslím, že se nám povedlo 
v prvním volebním období mnohé. 
Z nejnákladnějších akcí připomenu 
dílčí rekonstrukce komunikací, re-
konstrukci elektroinstalace v mateř-
ské školce, zateplení střechy škol-
ky, investovali jsme do moderniza-
ce základní školy, dokončení opravy 
průčelí zámku, restaurátorské práce 
v zrcadlovém sále zámku, úpravy 
okolí zámku, vodovod do Chalou-
pek, parkoviště u hřbitova, opravy 
zdí hřbitova, nové oplocení a par-
koviště u SK, dětská hřiště ve měs-
tě. Výrazné změny doznala také  

budova našeho městského úřadu, 
byly zahájeny přípravy na odkanali-
zování Horních Stakor. Podařilo se 
nám také bez větších problémů pře-
konat odstoupení ze svých funkcí ře-
ditelky základní školy v Horních Sta-
korách a ředitele ZŠ v Kosmonosích. 
Byla to jedna z nejsložitějších situa-
cí, kterou se nám podařilo ve spolu-
práci s místostarostou panem Macou-
nem vyřešit. Odstartovali jsme hez-
kou tradici vánočních trhů.

V prvním roce současného voleb-
ního období byla dokončena a předá-
na občanům k využívání cyklostezka 
spojující severní část Kosmonos 
s Mladou Boleslaví a bude zaháje-
na výstavba další stezky pro chod-
ce a cyklisty ve směru Kosmonosy 
– severní sídliště v Mladé Boleslavi. 
Byla dokončena první etapa soubo-
ru rekonstrukcí místních komunikací 
v jihozápadní části města a začátkem 
letošního roku byly zahájeny práce 
na druhé etapě souboru rekonstruk-
cí místních komunikací. Připravuje 
se výstavba nové tělocvičny. Věřím, 
že se podaří i vybudování nového  
koupaliště.

Chci poděkovat jmenovitě 

Ing. Šimonovi, vedoucímu správního 
odboru a jeho týmu, který má všech-
ny investiční akce a opravy ve městě 
na starosti, včetně přípravných pra-
cí. Vzhledem k nebývalému rozsahu 
práce musí vynakládat mimořádné 
pracovní úsilí. Chci také poděkovat 
ekonomce našeho úřadu Ing. Čer-
vené, která zastává jednu z nejdů-
ležitějších funkcí úřadu, správkyně 
rozpočtu. Společně jsme sestavova-
li s předstihem rozpočet města vel-
mi zodpovědně a zároveň proaktiv-
ně tak, aby se část prostředků vyna-
kládala na investice, část na opravy 
a část na další rozvoj města. Kont-
rolní audity nezaznamenaly za mi-
nulé období žádná pochybení v práci 
ekonomického odboru. Hospodaření 
za uplynulé období jsme zakončili 
se zůstatkem na účtu ve výši cca 130 
mil. Kč, což je dobrá výchozí pozice 
pro realizaci dalších projektů.

Děkuji pracovníkům celého úřa-
du za práci a svým kolegům z rady 
a zastupitelům města, kteří přispěli 
k realizaci stanovených cílů.

Zastupitelem města zůstávám 
do konce volebního období.

Jiří Müller

Slovo odstupujícího starosty

Škody sčítá také SK Kosmonosy, 
kde vítr vyvrátil část nedávno posta-
veného plotu mezi fotbalovým hřiš-
těm a parkovištěm u hlavní silnice. 
„Došlo také k poničení části oplecho-
vání na opravené márnici na hřbitově 
v Kosmonosích, další poškození 

pokračování na straně 2
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Stavba cyklostezky brzy začne

Křeslo pro hosta na téma pošta

Nové občánky 
přivítáme v dubnu

Prodej 
velikonočních 

výrobků

Rekonstrukce další části lokality 
Pod Zámkem odstartuje v březnu 

Silnice a chodníky 
čekají po zimě opravy

V Horních 
Stakorách začne 
stavba kanalizace

Vyvrácené stromy poblíž autokempu.

Poničené oplechování na budově 
márnice. 

Technická četa likviduje popadané stromy.

Vítr vyvrátil i část plotu v areálu 
SK Kosmonosy.

Během března by měl být vy-
brán dodavatel na stavbu cyklostez-
ky, která povede z Kosmonos smě-
rem k Debři. Než ale začne samotná 
stavba, bude místo patřit dělníkům 
ze společnosti Vodovody a kanali-
zace Mladá Boleslav, kteří tam musí 
nejprve vybudovat vodovodní a ka-

Nejen silnice, ale i chodníky je 
nutné na několika místech po zimě 
opravit. Jde například o lokalitu 
Pod Galateou. Velká rekonstrukce 
se pak připravuje přímo na náměstí, 
u budovy městského úřadu, kde je 
nutné rekonstruovat zbylou část vo-
zovek. „Stavební práce na náměs-
tí budou probíhat v době prázdnin, 
kdy tam bude daleko menší pro-

Společnost Vodovody a kanali-
zace Mladá Boleslav začne se stav-
bou splaškové kanalizace v Horních 
Stakorách. Během března začnou 
přípravné práce a v dubnu pak i sa-
motná stavba. Do několika měsíců 
pak budou celé Horní Stakory na-
pojeny na kanalizační řad. Staveb-
ní práce ale s sebou přinesou řadu  
dopravních omezení.          (tj)

pokračování ze strany 1
je na oplechování věží zámku,“ 

uvedl Macoun s tím, že v Horních St-
akorách poškodil orkán Sabine dřevě-
nou zvonici a střešní krytinu na budo-
vě základní školy.

Většina škod byla díky vysokému 
nasazení všech zúčastněných oprave-
na bezodkladně. Především jde o vy-
vrácené nebo nalomené stromy, kde 
by jinak hrozilo nebezpečí obyvate-
lům města. Následně došlo k odstra-
nění zbývajících škod. 

Dobrovolní hasiči v akci
Nejvíce ale orkán Sabine zaměst-

nal kosmonoskou jednotku dobro-
volných hasičů. Ta vyjížděla likvi-
dovat následky větru už pár minut 
před 13. hodinou. Jako první vyjíž-
děli hasiči do Horních Stakor, kde 
vítr poškodil střechu. Cestu k zásahu 
jim ale zatarasil padlý strom na sil-
nici, který hasiči okamžitě rozřezali 
a silnici zprůjezdnili. 

„Po odstranění stromu jednotka 
dorazila na místo zásahu, kde pomo-
cí rozbrušovací brusky začala střechu, 
která odletěla na zahradní domek, 
likvidovat. Po odstranění byla jednot-
ka poslána na úplné dočištění od na-
padaných větví na silnici Kosmono-
sy – Horní Stakory,“ popsal zásah 
za dobrovolné hasiče Mirek Příhoda.

Poté jednotka dostala pokyn 
z operačního střediska Hasičského zá-

chranného sboru Středočeského kraje, 
že se má přesunout k další ulétlé stře-
še, a to opět do Horních Stakor. „Po-
mocí horolezecké techniky a nastavo-
vacích žebříků členové jednotky při-
pevnili odchlíplé kusy střechy a poté 
ještě přikryli střechu plachtou, aby ne-
došlo vlivem deště k dalšímu poško-
zení domu,“ uvedl Příhoda.

Po ukončení prací na tomto domu 
se jednotka přesunula o několik domu 
dál a i tam pomocí horolezecké tech-
niky odstraňovala následky větru 
na další poškozené střeše. Po ukonče-
ní prací se jednotka přemístila do are-

álu školky v Kosmonosech, kde likvi-
dovala pomocí motorové pily padlý 
strom. Při provádění odklízecích pra-
cí v areálu školky se několik členů 
jednotky přesunulo k další poškoze-
né střeše – tentokrát v obci Bradlec. 
Po opravě se jednotka vrátila zpět 
na zbrojnici.

Tam si ale hasiči příliš neodpoči-
nuli, neboť okolo 20. hodiny vyjíž-
děli k poslednímu zásahu spojenému 
s orkánem Sabine. I v tomto případě 
šlo o poškozenou střechu, tentokráte 
v ulici Jana Bubna v Kosmonosech.  
              (tj)

Vřelé poděkování kosmonoským hasičům, kteří nám dne  
10. února pomohli zabezpečit střešní krytinu uvolněnou po  
přehnavší se vichřici. 

Moc děkujeme. Manželé Láskovi, Horní Stakory 93

Orkán Sabine ničil také v Kosmonosích i Stakorách

voz autobusů, protože dojde k uza-
vření části náměstí a přesunu auto-
busových zastávek,“ uvedl vedou-
cí správního odboru Michal Šimon 
s tím, že v tuto chvíli probíhá vý-
běrové řízení na dodavatele stavby. 
V přípravě je také rekonstrukce fa-
sády domu číslo popisné 10 v Debř-
ské ulici a finišuje rekonstrukce  
kuželny.             (tj)

nalizační řad. Stavební práce tam za-
počnou už během března.

„Zhruba od července bychom 
začali realizovat i samotnou stavbu 
cyklostezky. K jejímu dokončení ale 
dojde až v průběhu příštího roku,“ 
uvedl vedoucí správního odboru  
Michal Šimon.            (tj)

V několika ulicích v lokalitě Pod 
Zámkem se už před několika týdny 
rozjel stavební ruch. V tuto chví-
li tam probíhají práce na kabelizaci 
vrchního vedení, kterou tam prová-
dí společnost ČEZ. Město pak bude 
v rámci druhé etapy rekonstrukce po-
kračovat ve vrchní části Podzámec-
ké ulice a propojení ulic s již hoto-
vou první částí v Tyršově ulici. Re-
konstruovat se rovněž bude část ulice 
Karla Veselého.

„Již je vysoutěžený dodavatel 
stavby, který zahájí stavební práce 
začátkem prázdnin s tím, že do té 
doby proběhne rekonstrukce vodo-
vodního a kanalizačního řadu, tak 
jak tomu bylo u první etapy v Tyr-
šově ulici,“ uvedl vedoucí správního 
odboru Michal Šimon. Tyto stavební 
práce by měly začít již během břez-
na. Řidiči i obyvatelé této ulice se tak 
budou muset připravit na několika-
měsíční dopravní omezení.           (tj)

Vítání nejmenších občanů Kos-
monos a Horních Stakor se bude ko-
nat v sobotu 25. dubna 2020 v Zrca-
dlovém sále kosmonoského zámku.

Rodiče, kteří mají zájem zúčast-
nit se se svými dětmi této slavnos-
ti, se mohou průběžně hlásit u paní 
Linhartové, tel.: 601 384 436, nebo 
u paní Čermákové, tel.: 605 159 011.

Bližší informace obdrží přihlá-
šení rodiče prostřednictvím osobní  
pozvánky.

Na setkání se těší Sbor pro  
občanské záležitosti.         (pl)

Psychiatrická nemocnice Kos-
monosy vás zve do krámku Centrál-
ní terapie na velikonoční prodej vý-
robků pacientů nemocnice. Zakou-
pit si výrobky je možné od 16. do  
18. března v době od 9 do 17 hodin.  
            (vk)

Dne 27. února proběhlo před-
poslední Křeslo pro hosta na téma 
„pošta“. Velký dík patří paní Ivaně 
Pohůnkové, která měla večer výbor-
ně připravený. Nejenom, že dětem 
četla Pošťáckou pohádku od Kar-
la Čapka, měla připravené soutěže, 
děti se dozvěděly spoustu informací, 
psaly dopis, nadepisovaly a razítko-
valy obálky přímo poštovním razít-
kem a došlo i na dárky. Moc děkuje-
me. Příští poslední Křeslo pro hosta 
se uskuteční 26. března od 18 hodin 
a hostem bude pan Oldřich Tomíček, 
jehož celoživotní zálibou je řezbář-
ství a modelářství. O práci se dřevem 
a mnoho zajímavého se dozvíte pří-
mo od autora, který některé ze svých 
děl přinese s sebou.          (jj)

Stav stromů v oboře je špatný, 
návštěvníci musí být opatrní

Velmi opatrní by měli být lidé, kte-
ří v těchto dnech míří do kosmonoské 
obory. Důvodem je špatný stav stro-
mů. Upozorňuje na to vedoucí odbo-
ru technické správy města Martin Ma-
coun, který se osobně setkal se zástup-
cem Lesů ČR a současně i se správcem 
obory v Kosmonosích panem Soběsla-
vem. Martin Macoun poukázal na veli-
ce špatný a především pak nebezpečný 
stav dřevin, které ohrožují návštěvníky 
obory.

„Zástupce lesů pan Soběslav mu-
sel s lítostí konstatovat, že velká větši-
na jehličnanů je napadená kůrovcem. 
V oboře je jen málo smrků, a proto se 

tento brouk pustil i do modřínů,“ vy-
světluje vedoucí odboru technické 
správy města Martin Macoun a záro-
veň žádá návštěvníky obory, aby se 
pohybovali pouze po pěšinách. „V pří-
padě těžby a odstraňování napadených 
stromů kolem pěšin věnujte, prosím, 
zvýšenou pozornost i svým čtyřnohým 
kamarádům. Úraz totiž hrozí nejen li-
dem, ale i zvířatům,“ říká Macoun.

Pan Soběslav přislíbil vedoucí-
mu odboru Macounovi brzké odstra-
nění napadených stromů a předem 
poděkoval za vstřícnost a toleranci 
občanů v době prací na napadeném  
porostu.                   (tj)
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Mirbachové středem pozornosti 
letošní muzejní sezony

Pokračování přednáškového cyklu

Opět týden před vánočním víken-
dem se konala tradiční okresní výstav-
ní soutěž drobného zvířectva v Dobro-
vici. Ani letos na ní nechyběli zástupci 
našeho kosmonoského spolku.

V odbornosti králíků šli se srs-
tí na trh naši přátelé Brzák, Novák, 
Teplý, Bárta a př. Vernerová. Z ši-
roké palety jmenujme králíky velké 
sv. stříbřitý, anglické strakáče, české 
černopesíkaté, ruské černé a ze za-
krslých divoce zbarvené, havanovité, 
černé a bílopesíkaté černé.

Peřím se pochlubila pouze rodi-
na Vernerova, která dovezla ze svých 
voliér zdr. rýnské černé, zdr. hedváb-
ničky vousaté černé, bantamky černé 
a modré s lemy. Zastoupení v peří ho-
lubím bylo opět širší. Přiletěli vrka-
jící svěřenci přátel Nováka, Vernera 

a Bárty. A z plemen jmenovitě ang-
ličtí pávíci, kudrnáči žlutí bělouši, 
feleďházští rejdiči a kingové.

Králíků mohli návštěvníci obdi-
vovat pěkných 343 ušáků. Drůbeže 

byste napočítali 42 voliér, kdy většina 
skrývala jednoho kohouta se dvěma 
slípkami. U drůbeže vykukovala i ně-
jaká ta kachna, kdepak novinářská. 
A u holubů jste se mohli do vrkání za-
poslouchat u dvaceti voliér dočasně 

obydlených čtyřčlennými kolekcemi 
a deseti klecemi s jednotlivci.

A jak si naši borci, potažmo je-
jich vymazlení svěřenci vedli? Nabí-
zelo by se říci, že takřka bezkonku-
renčně. Však posuďte sami. Soutěži-
lo se jak mezi jednotlivci, tak mezi 
základními organizacemi z okolních 
měst a obcí. Jednotlivec měl vysta-
vit kolekci o daném počtu zvířat. 
A do soutěže mezi organizacemi se 
počítala nejlépe hodnocená zvířata 
z dané kolekce, či i samostatně vy-
stavená.

V první dvacítce králičích kolek-
cí se umístili dva naši. Př. Brzák se 
stříbřitými a př. Vernerová s bílope-
síkatými. Jako organizace jsme ob-
sadili třetí místo při bodové shodě 
(476 b.) s druhým Zdětínem, první  

Dobrovice s 477 b.
Výsledkovou listinu drůbe-

že opanoval náš př. Verner, kdy 
bral 1. i 2. místo za bantamky. Do-
sáhl i na dělené 4. - 6. místo s rýn-

skými a do první dvacítky se do-
stala na 12. pozici s hedvábnička-
mi také př. Vernerová. Tímto jsme 
bez potu v tváři doběhli na prv-
ním místě v organizacích s pohodl-
ným náskokem a se ziskem 571,5 b. 

a za sebou jsme nechali druhý Zdětín  
s 567,5 b., třetí Dobrovici s 561,5 b. 
a další.

V holubech bodoval př. Novák 
s pávíky na 2. - 5. a s rejdiči na 6. 
místě a do první desítky se vešel i př. 
Verner na 7. místě s kudrnáči. Dělené 
první a druhé místo jsme smírně opa-
novali s Mečeříží při dosažení 380 b. 
Třetí Zdětín zaostal s 370 body.

Budeme rádi, když se k nám při-
dají i další příznivci zvířat, kterých 
v posledních letech ubývá. Chov zví-
řat je v dnešní době příjemným rela-
xem a životabudičem.

Jste vítáni. Bohužel tentokrát mi 
na básničku už nezbylo v daném po-
čtu znaků místo.

František Verner 
ZO ČSCH Kosmonosy

Terapeutický tým z psychiatric-
ké nemocnice Kosmonosy se v led-
nu zúčastnil projektu Křeslo pro hos-
ta v Café Hruška. Cílem diskuze bylo 
děti seznámit s běžným dnem paci-
entů a s prostředím nemocnice. In-
teraktivní formou jsme děti seznámi-
li s naší terapeutickou prací, která je 
stěžejní pro zotavení se pacientů. 

Děti si vyzkoušely úlohy, které 
dáváme seniorům k tréninku paměti 
a pozornosti. Byl pro ně přichystán 
relaxační koutek, který napodoboval 
naši Snoezelen místnost v nemocni-
ci a obsahoval řadu pomůcek slou-
žících k uvolnění mysli a stimulaci 
smyslů. Rovněž jsme dětem předsta-
vili některé naše zvířecí pomocníky 
a společně diskutovali nad možnými 
formami animoterapie. Dětem jsme 
vysvětlili, v čem spočívá duševní ne-
moc, a že se nemusí stydět, pokud se 
ocitnou v složité životní situaci. Na-
bádali jsme naši mladší generaci, aby 
nezapomněla dostatečně odpočívat 
a aby se nebála svěřovat blízkým se 
svými problémy. 

Dětičky byly hravé, zvídavé, nad-
šené. Aktivně se zapojovaly, vyptá-
valy se na řadu věcí, oceňovaly náš 
zájem o práci. Nejvíce je oslovily 
způsoby, jak si pomocí zvířete ule-
vit od psychických obtížích. Sklá-
daly puzzle a řešily logické hádanky 
i pozornostní úkoly. Děti také zaujali 
masážní vibrační broučci a podlož-

Děti se setkaly s terapeutickým týmem

ky, s kterými si hodně vyhrály. Také 
poznávaly naše zvířátka a pomůcky, 
které používáme při péči o koně. Děti 
uvítaly kontakt s paní ředitelkou ne-
mocnice, která byla otevřená jejich 
dotazům po celou dobu. 

Akce byla přínosná nejen pro 
děti, ale také pro nemocnici, která 
měla možnost zjistit, jak děti vníma-
jí prostředí nemocnice, a prozkou-
mat, o co mají zájem. Poznatky mů-
žeme do dalších let využít k realizaci 
Dnů pro duševní zdraví nebo k úpra-
vě areálu tak, aby byl dostupnější 
pro veřejnost. Jsme rádi za možnost  

dětem ukázat, že duševní onemoc-
nění nemusí být stigma, že v přípa-
dě potřeby je vždy nablízku odborná 
pomoc a na své problémy nemusí být 
samy.           (vk)

Na jižní fasádě kosmonoského 
zámku je v tympanonu nad salla ter-
renou umístěn velký plastický erb. 
Jeho základem je jelení paroží, štít 
je držený dvěma lvy, nad ním je he-
raldická hraběcí koruna s devíti per-
lami. Evropsky významný rod Mi-
rbachů je poprvé zmíněn již ve 13. 
století (tehdy „de Merbach“). Čle-
nové původně porýnské aristokracie 
se postupně usazovali až na výcho-
dě Evropy po Kuronsko v tehdejším 
pruském Pobaltí. Pro nás je podstatné, 
že jeden člen rodu, pruský důstojník 
Friedrich Gotthard, se sňatkem stal 
kosmonoským pánem. V roce 1791 
byl císařem Leopoldem II., který byl 
téhož roku korunován v Praze za čes-
kého krále (pamatujete na televizní se-
riál F. L. Věk?), povýšen na českého 
hraběte. Tato rodová větev se nadále 
psala s přízviskem „zu Kosmanos“. 
Zhruba před deseti lety jsem za Mu-
zejní spolek, spolu s ředitelem Muzea 
Mladoboleslavska dr. Benešem, na-
vštívil v Maďarsku žijící starou dámu, 

baronku Mirbach-Kelecsenyi, rovněž 
potomka kosmonoských Mirbachů. 
Přivezli jsme spoustu dojmů i fotogra-
fií s přáním získat některé z úžasných 
rodových památek. Na to jsme ale ne-
sehnali prostředky. O to více nás po-
těšilo, když se před třemi lety přihlá-
sili reprezentanti Muzea obce Bardo-
ňovo na jižním Slovensku, kde tento 
rod také působil. V místním zámečku 
- kaštieli - mají expozici rodu s někte-
rými poklady od paní Mirbach-Kelec-
senyi. Slíbili jsme vzájemnou návště-
vu a nakonec byla dohodnuta společná 
výstava v letním období v naší Loretě. 
O této mezinárodní a obsahem unikát-
ní akci budeme ještě informovat. Zá-
roveň se obracíme s žádostí o součin-
nost na přátele z muzea v našem part-
nerském městě Seeheim-Jugenheim, 
kteří mají tento rod ve své pozornos-
ti. Protože Muzejní spolek připravuje 
na podzimní Dny evropského dědictví 
další organizačně náročnou akci, při-
vítáme jakoukoli morální i faktickou 
pomoc.            (vp)

Reagujeme na článek „Komuni-
ké Františka Řezáče pro zastupitel-
stvo a občany“, který vyšel v únoro-
vém kosmonoském zpravodaji. Jde 
o vystoupení kosmonoského pod-
nikatele na jednání Zastupitelstva 
města Kosmonosy ve středu 22. 
ledna 2020, ve kterém se kriticky 
vymezil proti autorům „Petice proti 
záměru výstavby čtyř logistických 
hal v katastru města Kosmonosy“:

Jestliže pan František Řezáč 
tvrdí, že v důsledku této iniciati-
vy bude na mnoho let zablokována 
možnost výstavby obchvatu Kos-
monos, a dokonce, což je aktivistům 
z Klenice dobře známo, hrubě tím 

zkresluje skutečný stav věci. Naše 
petice byla zaměřena pouze proti 
záměru výstavby čtyř logistických 
hal. Připomínáme, že to byla prá-
vě Klenice, která podala na základě 
naší iniciativy a na základě žádosti 
zástupců města Kosmonosy úspěš-
né odvolání proti výsledku zjišťo-
vacího řízení Odboru životního pro-
středí a zemědělství Středočeského 
krajského úřadu. Krajští úředníci to-
tiž dali zelenou výstavbě čtyř logis-
tických hal. 

Petiční výbor vystupuje jako zá-
stupce 919 občanů Kosmonos, kteří 
petici proti výstavbě hal podepsa-
li. Odmítáme tvrzení pana Řezáče 

zformulované ve stylu komunistic-
kého Rudého práva, že vystupuje-
me jako „samozvaní zástupci veřej-
nosti“.

To, že pan František Řezáč má 
na výstavbě hal enormní zájem, ply-
ne z toho důvodu, že v lokalitě, kde 
by se mělo stavět, vlastní pozemky 
o ploše několika hektarů. Pokud by 
je díky výstavbě hal zpeněžil, jistě 
si každý dokáže spočítat, kolik de-
sítek milionů by tím získal. Je tedy 
zřejmé, že jeho aktivity pro obchvat 
jsou naprosto účelové a předstíraný 
zájem o potřeby občanů města je jen 
zástěrkou ke zpeněžení pozemků.

Petiční výbor Kosmonosy

Reakce na vystoupení Františka Řezáče 
na kosmonoském zastupitelstvu

Osvětová beseda vás zve na po-
kračování přednáškového cyklu 
„Z dějin a vývoje umění v českých 
zemích od nejstarších dějin po sou-
časnost“. Přednáší Jiří Bartoš Sturz, 
člen Sdružení historiků ČR. Tento 
cyklus je finančně podpořen z Na-
dačního fondu AVAST na základě 
projektu Aktivní stárnutí 2019/2020, 
se kterým Osvětová beseda uspě-
la. Přednášky probíhají od ledna 
do konce března v klubovně hasičské 
zbrojnice vždy od 15.00 – 16.30 ho-
din. Srdečně zveme. 

Termíny přednášek 
8. pondělí 16. března v 15.00 hodin 
„Dokonalý diplomat“ - diplomatické 
kariéry členů rodu Černínů z Chude-
nic
9. pondělí 23. března v 15.00 hodin 
Jan Dismas Zelenka - znovuobjeve-
ný génius hudebního baroka (mezi 
Prahou a Drážďanami) 
10. pondělí 30. března v 15.00  
hodin 
„České dějiny - popel, či žhavé uhlí-
ky“ Historický seminář na téma mo-
derního chápání českých dějin
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Klub turistů  
se má za čím ohlížet

Na pohádku dorazily i děti 
z dětského domova

březen 2020 

Skvělé výkony mladých biatlonistů 

Povídání 
s Vilmou 

Cibulkovou

Koncert 
houslového 

virtuóza

Kurz 
do světa pastelu

Klub biatlonu Trefa se zúčast-
nil II. ČP v biatlonu, který se ten-
tokrát konal v Jablonci nad Nisou 
– Břízkách. Reprezentovalo nás de-
set závodníků, kteří si vyběhli po-
stup na ČP. Každý den závodilo cel-
kem 243 nejlepších závodníků z celé 
ČR. Celý víkend se velice povedl 
a přivezli jsme 1x zlato, 2x stříbro, 
1x bronz a 7x umístění do TOP 10. 
Po oba dny se závodilo za krásného 
slunečného počasí a nepotrápil nás 
ani vítr. V Jablonci je nejtěžší trať 
u nás, na které si závodníci neod-
počinou. Jede se neustále do kopců 
a z těžkých sjezdů. Zde se ukázalo, 
jak jsou na tom děti fyzicky a tech-
nicky. 

Sobota sprint – závodilo 243 dětí 
Tento závod se jel při teplotě +2 

stupně, sníh byl mokrý a až tolik 
nejel. Závodníci museli makat hlav-

ně do kopců, protože se v nich sníh 
bořil. Bylo to vidět hlavně na střel-
bách. Závodníci přijížděli na střelni-
ci ve vysokých tepových frekvencích 
a špatně se s tím srovnávali. 

Žákyně 12 let – 2. místo Šár-
ka Fiedlerová (1+1), 5. místo Lin-
da Fronková (0+1), 14. místo Eliška 
Pšenková (2+4). Žáci 13 let – 3. mís-
to František Jelínek (3+2), 6. místo 
Jakub Neühauser (1+1), žáci 14 let – 
4. místo Vojtěch Hoffman (1+2), žá-
kyně 14 let – 13. místo Adriana Zi-
kánová (1+1), žáci 15 let – 11. místo 
Jakub Kašpar (0+1). 

Neděle vytrvalostní závod – zá-
vodilo 246 dětí – (za každý netrefený 
terč se přičítalo 30 s)

Jelo se hlavně po ránu po zledo-
vatělé trati. Mladší závodníci s tím 
měli velké problémy a bylo i hod-
ně pádů (2x zlomená lyže a několik 

hůlek). Ani náš tým nebyl bez pádů 
a při jednom z nich Šárka zlomila 
lyži, ale naštěstí tak dobře, že dojela 
do cíle, a ještě k tomu na 2. místě se 
ztrátou 4 s. 

Žákyně 12 let – 2. místo Šár-
ka Fiedlerová (0+1), 7. místo Lin-
da Fronková (2+0) a 8. místo Eliška 
Pšenková (3+1), žáci 13 let – 1. místo 
František Jelínek (2+1), 6. místo Ja-
kub Neühauser (1+1), žákyně 14 let 
– 14. místo Adriana Zikánová (1+2), 
žáci 14 let – 4. místo Vojtěch Hoff-
man (0+0+0), žákyně 15 let – 11. 
místo Miroslava Červená (0+0+0), 
žáci 15 let – 12. místo Jakub Kašpar 
(1+0+1). 

Nyní máme posledních 10 dní 
na doladění formy pro MČR žactva, 
kde bychom chtěli zopakovat takto 
skvělé výsledky. 

Držte nám palce.

Víte, vážení čtenáři, které zajíma-
vé seskupení v Kosmonosích má nej-
početnější členskou základnu? Pokud 
to nevíte, vězte, že je to Klub turistů 
Kosmonosy, který čítá přes 1200 čle-
nů! Mezi ně patří herci, herečky, zpě-
váci, úředníci, podnikatelé, doktoři, 
doktorky a podobně. Ti jsou čestnými 
a pasivními členy.

Nosnou částí celoroční činnosti 
v roce 2019 byly dva autobusové zá-
jezdy a 1 výlet vlakem, jejichž cíle 
pečlivě vybíráme se záměrem navští-
vit ta nejzajímavější místa naší repub-
liky. Mimo to realizujeme poměrně 
bohatou paletu společenských aktivit. 
Dětský den jsme pořádali v roce 2019 
s diskotékovým klaunem. Pro děti 
byly připraveny hry, soutěže a disko-
téka. Klaun učil děti různé tanečky, 
soutěžil s dětmi atd.

Našim členům dáváme pravidelně 
zahrát písničky na přání k jejich naro-
zeninám na Signál rádiu. Jubilantům 
vždy kupujeme dárky. Objednáváme 
si hudbu a kulturní programy na shro-
máždění členů, kterým je za symbo-
lickou cenu pro členy i oběd zdarma. 
Zesnulým členům kupujeme smuteční 
kytice a vždy se s nimi jdeme rozlou-
čit do obřadní síně.

Sluší se poděkovat našim 30 spon-
zorům, kteří nás podporují v naší čin-
nosti. Též děkujeme za dotaci Měs-

tu Kosmonosy, které nám přispívá 
na naši činnost. 

Pravidelně se staráme o vývěsní 
skříňky. Jedna je umístěna na náměs-
tí v Kosmonosích, druhá ve Stakorské 
ulici, třetí na Lomeňáku v Mladé Bo-
leslavi (naproti pekařství Pane), čtvrtá 
v Bakově nad Jizerou vedle autobuso-
vé zastávky. 

Do budoucna plánujeme řadu dal-
ších zajímavých turistických, kultur-
ních a společenských akcí, ke kterým 
bychom rádi pozvali ostatní občany. 
V roce 2019 zpívala a hrála členům 
na našem shromáždění kapela Rose 
Band HB z TV Šlágr a muzikant Pa-
vel Bureš. Vystoupil herec a reži-
sér Ondřej Kepka, který povyprávěl 
o svém životě či natáčení filmů.

Členské roční příspěvky v na-
šem klubu činí pouhých 20 Kč, u dětí 
a mládeže do 18 let je to 10 Kč. Pro-
střednictvím Kosmonoského zpravo-
daje bych chtěl pozvat co nejvíce ob-
čanů do našich řad - na cesty za zdra-
vím a poznáním krás naší vlasti, 
na kulturní a společenské akce. Jsme 
dobrá parta a prožijete s námi hodně 
zábavy a legrace. 

Občas máme slevy a některé naše 
akce jsou pro členy zdarma. Více in-
formací získáte na telefonním čísle 
605 711 249. Předem vám děkujeme 
a těšíme se na vás!

Viktor Velich ml.
předseda klubu

Prodej slepiček
Červený Hrádek  prodává slepičky  typu Tetra hnědá,  
Dominant ve všech barvách, slepičky Green Shell-typu 

Araukana a Dark Shell-typu Maranska.
Stáří 15 - 19 týdnů, cena 169 - 219 Kč / ks.  
Prodej: 7. 3., 5. 4., 3. 5. a 2. 6. 2020

Kosmonosy – lékárna u zámku - 18.00 hod.
Výkup králičích kožek - cena dle poptávky. 

Info: Po - Pá 9.00 - 16.00hod., tel. 601 576 270, 728 605 840,
www.drubezcervenyhradek.cz 

PLACENÁ INZERCE

Na neděli 16. února připravi-
la Kulturní komise města Kosmo-
nosy ve spolupráci s Nezávislým 
divadlem pohádku pro děti Pej-
sek a kočička. „Vstupenky se rych-
le vyprodaly, nakonec jsme se pro-
to rozhodli, že budou představení 
dvě. Během nedělního odpoledne 
se v kavárně Café Hruška vystřída-
lo téměř 80 dětí. Pozvání přijaly děti 
z dětského domova v Krnsku. I na-
dále s nimi chceme být v kontaktu 

Poprvé jsme mohli 20. února 
večer přivítat v Kosmonosích v ka-
várně Café Hruška v pořadu Host 
do domu paní Vilmu Cibulkovou. 
Neskutečný zážitek, milé setká-
ní a příjemné povídání. Dovolím 
si osobní vyjádření: Krásná dáma, 
přátelská, srdečná, skvělá hereč-
ka s nádherným smíchem. Paní Ci-
bulková se ochotně po představení 
fotografovala a diskutovala s divá-
ky. Představení byla dvě a obě vy-
prodaná. Příštím hostem bude paní 
Michaela Dolinová. Vstupenky jsou 
v prodeji

Děkujeme Kamile Fajto-
vé květinářství Camilla za kvě-
tiny, které do pořadu věnovala. 
Děkujeme za využití prostor ka-
várny Café Hruška a městu Kos-
monosy za finanční podporu. (jj) 

Osvětová beseda vás zve v úte-
rý 17. března 2020 v 19.00 hodin 
do Zrcadlového sálu zámku v Kos-
monosích na koncert houslového vir-
tuóza, laureáta prestižních meziná-
rodních ocenění, Alexandra Shonerta. 
Je to muzikant s mimořádným talen-
tem a neobyčejnou schopností im-
provizace. V programu zazní slavné 
operní árie a italské písně za klavírní-
ho doprovodu Natalie Shonert. Hous-
le jsou nejbližším nástrojem k lidské-
mu hlasu. Poslechněte si italské písně 
i slavné a nezapomenutelné árie těch-
to skladatelů: G. Verdi, G. Puccini, R. 
Leoncavallo, G. Donizetti, A. Dvořák 
G. Bizet, Ch. Gluck, a další. Vstupné 
100 Kč. Srdečně zveme.              (mr)

Kulturní komise města Kosmo-
nosy ve spolupráci s Ivetou Pešulo-
vou připravila jednodenní kurz Okno 
do světa pastelu. Akce se koná v so-
botu 28. března v hasičské zbrojnici. 
Vhodné pro začátečníky. Cena kurzu 
je 700 Kč za osobu (od 15 let). Kur-
zovné je včetně pomůcek. Kurz bude 
probíhat od 9 do 16 hodin. 30 mi-
nut bude určeno na oběd, například 
v kavárně Café Hruška, eventuálně 
možnost ohřát si oběd v mikrovlnce 
v místě kurzu. Kapacita je omezena. 
V případě zájmu zajistíme navazu-
jící kurz, vše dle dohody. Přihlášky 
a platba u paní Petříčkové - správní 
odbor. Uzávěrka přihlášek je 2. břez-
na. Děkujeme za možnost využití 
prostoru hasičské zbrojnice.         (kk)

a rádi se s nimi opět setkáme na další 
akci,“ uvedla za kulturní komisi Jana  
Jancáková.

Malí diváci přinesli obrázky 
na téma pohádky, které se jim moc 
povedly. Akce se uskutečnila za fi-
nanční pomoci města Kosmonosy 
a zvlášť děkujeme za využití prostor 
kavárny Café Hruška. Pokud se vám 
pohádka líbila, můžete v neděli 19. 
dubna od 16 hodin vyrazit na další, 
tentokráte Doktorskou pohádku. (tj)

Listování pokračuje

Již druhé Listování s názvem 
Losos v kaluži bylo úžasné. He-
rečky Věra Hollá a Barbora Jánová 
představily knihu autorky Markéty 
Lukáškové takovým způsobem, že 
se mnohdy na tvářích diváků ob-
jevily slzy jak smíchu, tak dojetí. 
Tento způsob uvedení knihy je sku-
tečně úžasný. V závěru akce autor-
ka vylosovala divačku, která získa-

la voucher do kavárny Café Hruška 
(mimochodem jedna ze studentek 
kurzu angličtina pro seniory), knihy 
autorky se prodávaly a ona sama je 
podepisovala i s věnováním. My dě-
kujeme za hojnou účast, a jak jsme 
zaznamenali i za stále větší zájem 
o tato představení od spoluobčanů. 
Děkujeme za využití prostor majiteli 
kavárny Café Hruška.           (jj)


